
PROTOKÓŁ Nr 8/2013
z obrad XXXIV sesji Rady Miejskiej w Pasłęku kadencji 2010-2014

w dniu 6 września 2013 roku w Sali Rycerskiej Urzędu Miejskiego w Pasłęku

Ad pkt 1
Otwarcie obrad sesji.

Obrady sesji Rady Miejskiej w Pasłęku otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Pasłęku 
Pan  Stanisław  Paździor  witając  w  szczególności  Pana  Waldemara  Królikowskiego  –  Dyrektora 
Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie, Pana Tadeusza Przyborskiego – Dyrektora Zarządu Dróg 
Powiatowych  w  Elblągu  z/s  w  Pasłęku,  Pana  Tadeusza  Ciemnego  –  Kierownika  Rejonu  Dróg 
Wojewódzkich w Elblągu, Pana Macieja Romanowskiego – Wicestarostę Powiatu Elbląskiego, Pana 
Kazimierza  Jacka  –  Prezesa  ZNP  Oddział  w  Pasłęku,  Radnych,  Sołtysów,  Burmistrza,  Panią 
Skarbnik, Sekretarza, Kierowników oraz wszystkich zebranych.

Ad pkt 2
Stwierdzenie prawomocności obrad.

Obrady były  prawomocne,  bowiem obecnych  było  14  radnych.  Lista  obecności  radnych 
stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  Po przerwie obecnych 11 radnych,  gdyż radny 
Stando, radny Żukowski, radny Wojciechowski nie wrócili na obrady sesji. 

W obradach uczestniczyli także sołtysi sołectw gminy Pasłęk oraz zaproszeni goście. Listy 
obecności sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 2 i 3 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 3
Wybór sekretarza obrad.

Do pełnienia funkcji sekretarza obrad Przewodniczący Rady Miejskiej  Stanisław Paździor 
zaproponował radnego Krzysztofa Kopańskiego, który wyraził zgodę. Innych kandydatur radni nie 
zgłosili.

W  głosowaniu  za  kandydaturą  radnego  Krzysztofa  Kopańskiego  do  pełnienia  funkcji 
sekretarza obrad było 13 radnych, przy 1 głosie wstrzymującym się.

Ad pkt 4
Przyjęcie porządku obrad.
Przewodniczący Rady Miejskiej w Pasłęku zaproponował by do porządku obrad dodać punkt 26 a 
czyli Przyjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego 
wysokość  oraz  szczegółowe  zasady  przyznawania  nauczycielom  dodatków:  za  wysługę  lat, 
motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia, 
a także wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania dodatku mieszkaniowego. 

W drodze głosowania 14  radnych „za” przyjęto proponowany porządek sesji.
Porządek sesji stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 5
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
W drodze głosowania 14 radnych „za”  przyjęto protokół z poprzedniej sesji.

Ad pkt 6
Wręczenie nagród i wyróżnień laureatom gminnego konkursu na najładniejszą posesję 2013 
roku.
Burmistrz poinformował, iż  Komisja w składzie Grzegorz Orłowski Kierownik Referatu RiGG – 
Przewodniczący Komisji,  Janina Rapacka Radna Rady Miejskiej  – Członek Komisji  oraz Patryk 



Kwieciński  Kierownik  SO  –  Członek  Komisji,  w  miesiącu  lipcu  dokonała  przeglądu  posesji 
zgłoszonych do konkursu „Na najładniejszą  posesję  2013”.  Komisja  oceniła  posesje  w kategorii 
najładniejsza posesja indywidualna i kategorii wspólnot lub spółdzielni mieszkaniowych. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  wyczytywał  kolejno  osoby  wyróżnione  w  kategorii 
najładniejsza posesja indywidualna, a Burmistrz dokonał wręczenia nagród i wyróżnień laureatom 
konkursu.  I miejsce i nagrodę otrzymali Państwo Urszula i Marcin Białobrzescy, zam. Nowa Wieś 
1C, II miejsce i nagrodę otrzymują Państwo Danuta i Piotr Jocz, zam. Kielminek 11, III miejsce i 
nagrodę otrzymuje Pan Paweł Srębowaty, zam. Pasłęk ul. Traugutta 2. Ponadto wyróżnione zostały 
następujące  osoby:  Renata  Pawłowska,  zam.  Nowa Wieś  21,  Dorota  i  Józef  Poniewierscy,  zam. 
Zielonka Pasłęcka 36 B, Elżbieta i Ryszard Burek, zam. Zielonka Pasłęcka 12.

Następnie Przewodniczący wyczytywał  kolejno wspólnoty i  spółdzielnie  mieszkaniowe w 
kategorii  wspólnot  lub  spółdzielni  mieszkaniowych,  a  Burmistrz  dokonał  wręczenia  nagród  i 
wyróżnień  laureatom  konkursu.  I  miejsce  i  nagrodę  otrzymała  Spółdzielnia  Lokatorsko  – 
Własnościowa „Pasłęczanka”, ul. Ogrodowa 20, II miejsce i nagrodę otrzymała Mała Spółdzielnia 
Mieszkaniowa „JURATA”, ul. Westerplatte 47C, III miejsce i nagrodę otrzymała Mała Spółdzielnia 
Mieszkaniowa  „SATI”,  ul.  Piłsudskiego  3A.  Ponadto  wyróżnione  zostały:  Mała  Spółdzielnia 
Mieszkaniowa  „KOPERNIK”,  ul.  Kopernika  33,  Spółdzielnia  Mieszkaniowo  –  Lokatorsko 
Własnościowa  „Pasłęczanka”,  ul.  Spółdzielcza  1,  Spółdzielnia  Mieszkaniowo  –  Lokatorsko  – 
Własnościowa „Pasłęczanka”, ul. Spółdzielcza 3, Wspólnota Mieszkaniowa, ul. Mickiewicza 10.

Ad pkt 7
Wręczenie  nagród  i  wyróżnień  laureatom  konkursu  zorganizowanego  w  ramach  Festynu 
Sołectw – Pożegnanie Wakacji. 
Festyn Sołectw – Pożegnanie Wakacji odbył się 24 sierpnia 2013 roku w Parku Ekologicznym w 
Pasłęku, w którym udział wzięło 9 Sołectw Miasta i Gminy Pasłęk – Sołectwo Zielonka Pasłęcka, 
Sołectwo Nowe Kusy, Sołectwo Piniewo, Sołectwo Stegny, Sołectwo Nowa Wieś, Sołectwo Krosno, 
Sołectwo  Krasin,  Sołectwo  Rydzówka,  Sołectwo  Rzeczna.  W  ramach  festynu  przeprowadzono 
konkurs  sprawnościowy,  składający  się  z  5  konkurencji,  konkurs  artystyczny  oraz  konkurs 
„Najciekawsze Stoisko Sołeckie”.  

Przewodniczący wyczytywał  kolejno  Sołectwa  a  Burmistrz  dokonał  wręczenia  nagród  w 
ogólnej klasyfikacji generalnej. Miejsce I zajęło Sołectwo Rzeczna, miejsce II zajęło Sołectwo Nowe 
Kusy, miejsce III zajęło Sołectwo Zielonka Pasłęcka.

Następnie  Przewodniczący wyczytywał  kolejno  Sołectwa  a  Burmistrz  dokonał  wręczenia 
nagród w konkurencji „Najciekawsze Stoisko Sołeckie”. Miejsce I zajęło Sołectwo Rzeczna, miejsce 
II zajęło Sołectwo Nowe Kusy, miejsce III zajęło Sołectwo Zielonka Pasłęcka. Kolejno Burmistrz 
wręczył  wyróżnienia  za  udział  w  Festynie  Sołectw  –  Pożegnanie  Wakacji  Sołectwom:  Krasin, 
Krosno, Nowa Wieś, Piniewo, Rydzówka, Stegny.

Ad pkt 8
Sprawozdanie z prac Burmistrza Pasłęka w ostatnim okresie międzysesyjnym.  
Sprawozdanie z  prac Burmistrza w ostatnim okresie  międzysesyjnym od  15 lipca  2013 roku do 6 
września  2013  roku  przedstawił  Burmistrz  Pasłęka  dr  Wiesław  Śniecikowski  (załącznik  nr  5  do 
niniejszego protokołu).

W związku ze sprawozdaniem radny Żukowski zapytał czy na ul. Chodkiewicza też będzie przełożenie 
kostki.

Burmistrz  odpowiedział,  że  remonty  są  wykonywane  stopniowo.  Przełożeniem kostki  zajmują  się 
pracownicy interwencyjni,  którzy zatrudniani  są  na  pół  roku.  W związku  z  tym,  że  część  z  tych 
pracowników kończy pracę we wrześniu,  a  cześć w październiku planowane przedsięwzięcia  będą 
realizowane w przyszłym roku. 



Ad pkt 9
Interpelacje i zapytania radnych

Pan Marek Łachmański poinformował,  że pewien rolnik nieprawidłowo przeliczył  eternit  i  firma 
odbierająca eternit odebrała eternit według umowy, natomiast części, której nie było w umowie nie 
odebrała. Prosi, by przyjrzeć się tej sprawie. Poprosił także, by zająć się przechodzącą przez wieś drogą 
i wziąć ją pod uwagę w budżecie na przyszły rok. Zwrócił się do radnych by pozytywnie przegłosowali 
projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  budżetu,  gdyż  wprowadza  się  do  budżetu  budowę  ciepłego 
ogrzewania w świetlicy w Rogajnach. Następnie poruszył sprawę placu zabaw we wsi Rogajny. Radny 
przeprowadził rozmowę z Dyrektorem Szkoły i zaistniała możliwość przejęcia przez sołectwo części 
ziemi, dzięki czemu do południa z placu korzystałaby szkoła a po południu plac zostałby udostępniony 
mieszkańcom wsi.  Byłoby to zgodne z przepisami prawa. Kolejna sprawa jaką poruszył to sprawa 
poprawy nawierzchni na boisku szkolnym. Mieszkańcy chętnie pomogą, ale potrzebne są do tego celu 
materiały. 

Pani Janina Rapacka poinformowała, że na osiedlu, na którym mieszka znajdują się 3 ulice gminne: 
ul. Lanca, ul. Nowowiejskiego i ul. Zawiszy Czarnego, które są ulicami piaskowymi, gdyż w czasie 
wiatrów dymi jak na pustyni, a w czasie deszczu wszystko pływa. Poprosiła o zrealizowanie prac na 
tych  drogach,  gdyż  łatanie  często  przewyższa  koszt  zrobienia  drogi  od  początku.  Następnie 
podziękowała Panu Andrusewiczowi za szybką reakcję na zgłoszony przez Nią problem i pomoc. 

Pan Zbigniew Cieśla zauważył, że trwają zebrania wiejskie, na których omawiane są rozdysponowania 
funduszu  sołeckiego.  Bardzo  docenia  istnienie  takiego  funduszu,  gdyż  poprawia  on  wygląd  i 
funkcjonowanie wsi, jednak zapytał czy byłaby możliwość pominąć koszty oświetlenia, ubezpieczenia, 
określenie stanu technicznego. Gdyby środki były pominięte o te koszty, to mieszkańcy mogliby je 
pomnożyć i wzbogacić potrzeby wsi. Druga sprawa jaką poruszył to sprawa wyglądu alejki wokół 
Zamku, którą trzeba doprowadzić do lepszego stanu. Turyści, którzy odwiedzają zarówno Aniołowo jak 
i Pasłęk są poruszeni wyglądem Starego Miasta i wyglądem murów, ale wizerunek ten jest jednak 
zaburzony przez  brak  porządku.  Następnie  zwrócił  uwagę,  oprowadzając  turystów po Pasłęku,  że 
urokliwe  miejsca  Pasłęka  zostały  zasłonięte  drzewami  rosnącymi  na  zboczach  Zamkowej  i  aby 
zobaczyć  np.  pole  golfowe czy Wysoczyznę  Elbląską  trzeba  spoglądać  ukradkiem.  Są  to  atrakcje 
turystyczne i doprowadzenie ich do porządku nie wymaga wielkich nakładów finansowych. Kolejno 
poruszył sprawę wandali, którzy zniszczyli niedawno wyremontowany odcinek murów. Zapytał czy 
byłaby możliwość zainstalowania w tym miejscu kamery. 

Pan Henryk Żukowski poinformował,  że  jacyś  wandale,  prawdopodobnie  kibice  Olimpii  Elbląg, 
pomalowali przystanek. Zwrócił się do Burmistrza z prośbą o kolejne odmalowanie przystanku, gdyż 
ktoś powiesiły na tą ścianę plakat i zostały ślady po kleju.

Pani Halina Gajownik poprosiła w imieniu mieszkańców Kielminka o zajęcie się drogą do tej wsi i 
postawienie oświetlenia w postaci 2 lamp. 

Pan Krzysztof  Kopański nawiązał  do interpelacji  związanej  z zalewiskiem w Anglitach i  zapytał 
Burmistrza jakie zostały podjęte działania w tej sprawie. Druga sprawa jaką poruszył to ciąg pieszy na 
ul. Augustyna Steffena, w kierunku cmentarza Komunalnego. W wyniku prac firmy Skanska został on 
załamany, naniesiony został  gruz i nie sposób się po nim poruszać. Następnie poprosił Burmistrza o 
harmonogram prac remontu dróg. Zapytał  także Burmistrza na jakiej podstawie podpisał aneks z firmą 
Tuga na przedłużenie prac, wykonanie ul. Strażackiej.

Pan Adam Koniecko zaapelował o remont chodnika na ul. Dworcowej, od przejazdu kolejowego do 
spalarni opon, gdyż ciężko się po nim poruszać, zważywszy na to, że za rok zostanie otwarta spalarnia 
opon. 



Ad pkt 10
Zapytania i wnioski sołtysów

Pani  Krystyna  Krasińska podziękowała  Burmistrzowi  w  imieniu  wszystkich  nagrodzonych  w 
ramach Festynu Sołectw – Pożegnanie Wakacji i zaproponowała wzięcie pod uwagę podwyższenie 
nagród. Podziękowała także za wykoszenie obrzeży drogi Nr 7. Następnie nawiązała do wypowiedzi 
radnej Gajownik, w sprawie drogi do Kielminka. Dostała pismo od mieszkańców tej wsi, którzy 
proszą o naprawienie drogi. Poprosiła by w budżecie na 2014 rok zawrzeć utwardzenie drogi, gdyż 
czasem na łatanie przeznacza się więcej pieniędzy niż na wyłożenie nowej. Pismo od mieszkańców 
Pani  sołtys  przekazała  Panu  Przewodniczącemu  Rady Miejskiej  i  poprosiła  o  odpowiedź  w  tej 
sprawie na piśmie.

Pan Józef But poruszył sprawę opłat za śmieci. Do niedawna starsi ludzie opłaty uiszczali u osób 
odbierających odpady komunalne i od razu było to odnotowane, natomiast teraz sposób opłaty za 
odpady komunalne  został  utrudniony.  Sołtys  zapytał  czy  byłaby możliwość  uiszczania  opłaty  u 
sołtysa. 

Pan Józef Kosacz poruszył sprawę braku energii elektrycznej na świetlicy oraz poprosił o pomoc w 
sprawie budynku znajdującego się w Sałkowicach, który się wali i nie wie co z nim zrobić.

Pani  Krystyna  Krasińska  podziękowała  urzędnikom,  w  szczególności  Panu  Andrusewiczowi, 
dzięki którym po wielu staraniach mieszkańcy wsi otrzymali pojemnik na papier. 

Pan Kryspin Miłkowski złożył  gratulację  dla  samorządu gminy Pasłęk za znakomite wyniki  w 
rankingach samorządów. Następnie poprosił by pokazywane na początku sesji zdjęcia nagrodzonych 
posesji  powiększyć i  ustawić przy Placu Tysiąclecia.   Zadeklarował partycypację w kosztach tej 
wystawy.

Pani  Marzena  Choma zapytała  czy  będzie  wykonany  remont  drogi  asfaltowej  Nowa  Wieś  – 
Brzeziny.

Pani Teresa Bryguła podziękowała Panu Andrusewiczowi w imieniu mieszkańców wsi Piniewo, a 
w szczególności dzieci czekających na bus, za przystanek autobusowy.

Pan  Wacław  Furtak podziękował  osobom,  które  włączyły  się  w  przygotowanie  i  ubogacenie 
festynu w Krośnie w dniu 17 sierpnia. Panu Przedpełskiemu za kucyki, które zrobiły furorę, Panu 
Mirosławowi Czyszejukowi za pokaz umiejętności strażackich, Panu Edwardowi Szydłowskiemu, za 
pokaz umiejętności policyjnych przez policjantów, Kuźni Pruskiej za zorganizowanie gier i zabaw, 
Panu Andrusewiczowi i Panu Burmistrzowi.

Pan Zbigniew Cieśla poinformował, że w chwili, gdy Aniołowo było na styku rozgrywek ligowych, 
boisko było zgłoszone do gry,  nadeszły ulewy i je zniszczyły.  Podziękował Panu Burmistrzowi i 
Panu Andrusewiczowi za szybką reakcję i pomoc w sprawie boiska. Następnie poinformował, że 
droga w Aniołowie jest w złym stanie. Pan Tadeusz Przyborski robi wszystko by pokleić dziury, ale 
w chwili obecnej są to już same kleksy. Prosi o pochylenie się nad problemem i pomoc.

Ad pkt 11
Debata  na  temat  stanu  dróg  wojewódzkich,  powiatowych  i  gminnych  na  terenie  Miasta  i 
Gminy Pasłęk.

Jako pierwszy głos zabrał Pan Tomasz Marcinkowski Radny Powiatu Elbląskiego. Poinformował, że 
zanim Starostwo opracowało Wieloletni Plan Inwestycyjny na lata 2014-2020, wręczyło każdemu 
radnemu  wniosek,  na  którym  radni  mieli  wpisać  inwestycje,  które  powinny  się  znaleźć  w 
Wieloletnim  Planie.  Pan  Marcinkowski  oraz  Pan  Gago  konsultowali  swoje  wnioski  z  Panem 
Burmistrzem,  po  czym  wnioski  zostały  wysłane  terminowo.  Zdenerwował  się  w  chwili,  gdy 



dowiedział  się,  że  żadna  inwestycja  umieszczona  w  tych  wnioskach  nie  została  wciągnięta  do 
Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego,  mimo  że  walczyła  o  to  radna  Naspińska  i  Wicestarosta 
Romanowski. Na sesji Powiatu zabrał głos w tej sprawie i został poparty przez pozostałych radnych. 
Pan  Starosta  był  zaskoczony tą  wypowiedzią,  ale  przyjął  tą  interpelację  ze  stoickim spokojem. 
Odpowiedział  spokojnie  i  rzeczowo  dlaczego  te  inwestycje,  czyli  ul.  Długa,  ul.  Elbląska,  ul. 
Wiosenna, ul. Polna, ul. Ogrodowa od ronda do ul. Polnej oraz rondo na ul. Westerplatte i ul. 3 Maja, 
nie  weszły  do  planu.  Budżet  Powiatu  Elbląskiego  nie  jest  w  stanie  tych  wszystkich  inwestycji 
zrealizować, w szczególności, że priorytetem są drogi powiatowe oraz mosty, które już dawno nie 
powinny być czynne, gdyż grożą zawaleniem. Jednak istnieje możliwość realizacji tych inwestycji 
polegająca  na  tym,  że  Pan  Burmistrz  jako  inicjator  wraz  ze  Starostą,  w  ramach  współpracy 
partnerskiej, występują z wnioskiem do Marszałka Sejmiku i taki wniosek ma dużą szansę przejść i 
otrzymać  dofinansowanie.  Następnie  podziękował  Dyrektorowi  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich  za 
terminowe wycięcie  przy ul.  Wojska  Polskiego suchej  lipy,  która  stanowiła  zagrożenie.  Poprosił 
także Dyrektora,  aby umieścić w budżecie środki na przełożenie chodników po obu stronach ul. 
Wojska Polskiego, które są w fatalnym stanie. Następnie poinformował, że cieszy się z modernizacji 
Pl.  Tysiąclecia  i  nie  rozumie  słów  krytyki  pod  adresem  umiejscowienia  toalety  dla  osób 
niepełnosprawnych.  Gdyby  toaleta  znajdowała  się  w  miejscu  nierzucającym  się  w  oczy, 
niepełnosprawni by tam nie dotarli.

Jako kolejny głos zabrał radny Żukowski i  odnosząc się do wypowiedzi Pana Marcinkowskiego 
przytoczył słowa swojego dziadka „Żyd bije, Żyd płacze”. Poinformował, że starostwo nie jest lożą 
łaskawców,  która  może  coś  zrobić  lecz  nie  musi,  ale  ma  przed  sobą  określone  zadania,  które 
powinno realizować.  To jest  odwrócenie ról,  gdyż o swój majątek ma zabiegać właściciel,  czyli 
Starostwo Powiatowe.

Głos zabrał radny Łachmański, który zauważył, że radni powiatowi powinni walczyć o środki dla 
Pasłęka. Gmina wielokrotnie zwracała się o współpracę i jest do tego chętna, ale nie może sama 
podejmować tematu. Według Niego w końcu Wicestarosta powinien być Starostą. Następnie zapytał 
Dyrektora ZDP jaka jest szansa na remont nawierzchni odcinka Grądki - Surowo oraz  czyją drogą 
jest odcinek Sambród – Marzewo i jaka byłaby szansa wymiany nawierzchni. Poprosił Dyrektora 
ZDW by ciąg pieszo-rowerowy w kierunku miejscowości Rzędy był dalej kontynuowany i by był 
zrobiony w jak najszybszym terminie.

Głos zabrała Pani sołtys Wanda Krygier, która zapytała jaka firma łata dziury na drodze 505,  gdyż  
większe dziury są połatane natomiast mniejsze zostawiane. Natomiast, gdy prosiła o chodnik na wsi 
to  uzyskała  odpowiedź,  że  jest  za  wąsko.  Prosi  w  takim  razie  o  zebranie  poboczy,  bo  rowy 
mieszkańcy sami wykaszają. Poinformowała także, że trzeba coś zrobić z drogą przebiegającą przez 
Stegny,  w stronę Młynar.  Sołtys  wiele  lat  już o nią  walczy,  a  droga jest  w bardzo złym stanie, 
znajdują się na niej uskoki i ciężką nią jeździć osobom, które jej nie znają. 

Głos zabrał Pan sołtys Daniel Kowalski, który zadał pytanie Dyrektorowi ZDP na temat remontu 
mostu na Surowo.

Obrady sesji opuścił radny Jarosław Jasiukiewicz.

Następnie głos zabrał radny Cieśla, który wyraził swoje zadowolenie z układanego bruku na Starym 
Mieście i zapytał czy grupa, która układała ten bruk mogłaby przełożyć bruk na drodze gminnej w 
Aniołowie. Następnie zaapelował by samorządy współpracowały, gdyż bez współpracy nie byłoby 
możliwe pozyskiwanie pieniędzy na wyremontowanie wielu dróg. Mieszkańcy Pasłęka mają duże 
oczekiwania i chcą jak najszybciej uporać się z drogami a dzięki współpracy cel ten można osiągnąć 
szybciej. 

Głos  zabrała  Pani  sołtys  Krystyna  Krasińska,  która  poprosiła  o  wymianę znaków drogowych w 
Zielonce  Pasłęckiej  na  Kronin  i  Kielminek.  Następnie  poinformowała,  że  szybko  policzyła,  iż 
Starosta ma już 45 lat pracy i może już iść na zasłużoną emeryturę.



Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poinformował,  że  program  dzisiejszej  sesji  nie  przewidywał 
wysyłania nikogo na emeryturę, więc nie będzie na ten temat dyskusji.

Radny Skalij zapytał Dyrektora ZDW czy do parkingu przy cmentarzu będzie tylko jeden wjazd.

Głos zabrał Pan sołtys Adam Buska, który poinformował, że firma zajmująca się wykaszaniem ma 
dużo do powiedzenia,  ale nic  nie robi.  Nie dość,  że mieszkaniec sam wykosił  obrzeża drogi,  to 
pracownik miał do niego o to pretensje. Drogi są nieprawidłowo wykaszane i prosi o nadzór tej  
firmy.  Następnie  poruszył  sprawę  wycinki  drzew na  wjazdach  do  posesji,  gdyż  są  problemy z 
uzyskaniem zezwolenia na taką wycinkę.

Następnie głos zabrał radny Żukowski, który zwracając się do Dyrektora ZDW wyraził zadowolenie 
z  przebudowy ul.  Sprzymierzonych,  jednak zauważył  pewne niedociągnięcie.  Postawione tablice 
informacyjne  powiadamiające,  z  jakich  środków wykonany jest  projekt  zostały zamontowane  w 
nieprawidłowy sposób, gdyż jedna strona jest wyżej, natomiast druga niżej. Psuje to cały wizerunek i 
świadczy o klasie wykonawcy.

Jako  kolejny  głos  zabrał  radny  Kopański,  który  zwrócił  się  do  Dyrektora  ZDW  ze  sprawą  z 
ubiegłego  roku.  Prawdopodobnie  przeoczeniem  projektowym  jest  brak  odcinka  łączącego  ul. 
Wschodnią i ul. Topolową, między chodnikiem prowadzącym na cmentarz. Zrobiona zostanie droga 
a mimo wszystko ludzie będą spacerować kilkadziesiąt metrów jezdnią. Jest to poważne przeoczenie 
a koszty były by niewielkie,  gdyż jest  to 80-90 m. Następnie zauważył,  że w okresie zimowym 
następuje nieprawidłowe odśnieżanie dróg. Przykładem jest ul. Kraszewskiego, gdzie chodnik nie 
tylko  nie  jest  odśnieżany,  ale  jest  zasypywany  śniegiem  przez  przejeżdżające  pługi.  Teraz  jest 
właściwy  okres  do  opracowywania  planu  utrzymania  zimowego  dróg  i  prosi  o  prawidłowe 
wykonywanie  zadań.  W odniesieniu  do  dróg powiatowych  powiedział,  że  nie  można  przelewać 
wszystkich obowiązków z tego tytułu na gminę. Partycypacja ze strony budżetu Miasta Pasłęka staje  
się coraz większa i widać tendencję do przejmowania ulic powiatowych przez Pasłęk. Powiat nie 
chce wykonywać ulic, które uważa za osiedlowe i nie chce utrzymywać ich w dobrym stanie. Na 
Zydlągu znajduje się dziura 1,5 metrowa i mimo zasypania jej, dziura znajduje się w dalszym ciągu. 
Następnie nawiązał do ul. Traugutta, która jest ulica wylotową i zastępczą do Siódemki. Ulica ta 
została  wykonana tylko  raz,  w momencie,  gdy przejeżdżał  Tour de Pologne.  Od lat  nie  są  tam 
zbierane  zwały  błota  i  piachu.  Przed  debatą  światło  jezdni  zostało  odkryte  na  dwa  szpadle,  na 
pierwszym zakręcie na tej  ulicy.  Radny zaapelował do Dyrektora ZDP, by odpowiadał na pisma, 
które są kierowane przez Burmistrza do ZDP, gdyż jak Powiat coś chce od samorządu to udaje mu 
się to uzyskać, natomiast w drugą stronę to tak nie działa. Partycypacja w dużych przedsięwzięciach 
powiatowych nie pozwala na wykonywanie dróg gminnych. Wyraził  nadzieję,  że kolejna debata, 
która odbywa się co roku o określonej porze przyniesie określony rezultat.

Głos zabrał Pan Marcinkowski i ustosunkował się do wypowiedzi radnych. Powiedział, że również 
jest mieszkańcem Pasłęka i również chciałby aby Pasłęk był coraz piękniejszy, gdyż uważa Pasłęk za 
perłę powiatu elbląskiego. Jego wypowiedź to była prośba i apel i chciałby aby radni zrozumieli Jego 
intencje. Natomiast  jeżeli kogoś tym uraził to przeprasza.

Następnie  głos  zabrał  Pan Waldemar  Królikowski  Dyrektor  Zarządu Dróg Wojewódzkich,  który 
podziękował za zaproszenie na sesję. Poinformował, że zarządza 1800 km dróg a w tym roku dróg w 
złym stanie przybędzie o 30%. Skargi przyjmuje z pokorą, ale niewiele może zrobić. W bieżącym 
roku zostanie stworzony Wieloletni Plan Inwestycyjny, do którego tworzenia ZDW chce zachęcić 
gminę Pasłęk. Projekt ma być opracowany w taki sposób, aby nikt już nie przychodził do ZDW z 
prośbami, ale żeby ZDW przychodził z gotowym projektem. Zadeklarował, że z takim projektem 
przyjedzie do Pasłęka na wiosnę. Na wnioski, że bardzo mało pracy wykonywanych jest w zakresie 
utrzymania  dróg odpowiedział,  że  przyczyną jest  brak  środków.  Zostaną  wzmocnione  środki  na 
utrzymanie dróg, wykaszanie będzie się odbywać 2 razy w roku a nie raz, jak było do tej pory, a 
remont dróg będzie wykonywany w sposób trwalszy. Następnie ustosunkowując się do wypowiedzi 
radnego Żukowskiego odpowiedział, że wykonawca, czyli firma Skanska, jest to wykonawca dobry i 
jeżeli tablica stoi krzywo to trzeba się cieszyć, że tylko takie problemy występują. 



Następnie głos zabrał Pan Tadeusz Przyborski Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych informując, że 
zadania  realizowane  są  przez  ZDP w  okresie  wcześniejszym  lub  późniejszym,  ale  zawsze  są 
zrealizowane.  W sprawie  ul.  Strażackiej   poinformował,  że  termin  został  przesunięty z  powodu 
powstałych  kolizji,  czyli  połączenia  kanalizacji  z  burzówką,  przewodów biegnących  nie  w tym 
miejscu, gdzie były naniesione na mapy oraz zbyt nisko ocenionego przez inwestorów pierwszego 
przetargu.  Do  10  października  ul.  Strażacka  zostanie  zrobiona.  W  sprawie  chodnika  na  ul. 
Dworcowej odpowiedział,  że  chodnik jest  wykonywany.  Na pytanie sołtysa o most  w Grądkach 
odrzekł, że został on wpisany do projektu na przyszły rok. Droga jest w takim stanie, w jakim była 
zostawiona 40 lat temu i od tego czasu nie były wykonywane na niej większe remonty. W sprawie 
odcinka drogi na Sambród to powiedział, że została jeszcze scheda po Strabagu, gdzie nie można 
było wywalczyć by do tego dołożyli. Współpraca z wykonawcami nie jest łatwa. W sprawie Rogowa 
odpowiedział, że nie zostało ono jeszcze skończone. Natomiast znaki do Zielonki Pasłęckiej już są i 
będą w najbliższym czasie wymienione. W sprawie zgłoszonej przez radnego dziury na 1,5 metra 
odpowiedział, że rady wypędził pracowników z ulicy. Zarząd Dróg Powiatowych stara się w miarę 
możliwości usuwać wszystkie niedogodności.

Jako kolejny głos zabrał Maciej Romanowski Wicestarosta Powiatu Elbląskiego, który podziękował 
za zaproszenie i poinformował, że Starostwo Powiatowe myśli o Pasłęku, gdyż Pasłęk to metropolia 
i 1/3 powiatu. Zauważył, że teraz Pasłęk jest w dobrej sytuacji, gdyż połączenie do większych miast 
Polski są bardzo dobre, a zasługą tego są 2 drogi krajowe. Ma lepsze połączenie z Portem Lotniczym 
w Gdańsku niż Olsztyn. Poinformował, że w zasadzie wszystkie większe drogi w mieście zostały 
zrobione. Zrealizowana została inwestycja do Krasina, której nigdzie nie było w planie oraz prawie 
cała  komunikacja  wokół  kanału  elbląskiego.  Wykonywana  jest  jedna  z  największych  inwestycji 
wojewódzkich, czyli droga Orneta – Lidzbark Warmiński. Ciężkim odcinkiem jest droga do Morąga 
i droga na Młynary.  Minionej kadencji została wykonana duża inwestycja, w dwóch etapach, czyli 
Sałkowice – Surowo i Sałkowice – Nowy Cieszyn. Powiat stara się namawiać miasta do przejęcia  
dróg, gdyż sam wykonywałby te inwestycje w 3 albo nawet 5 kolejności. Skomplikowanym ciągiem 
komunikacyjnym jest ul. Długa, ale temat ten będzie załatwiony w przyszłej kadencji. Natomiast w 
sprawie programu 2014 – 2020 poinformował,  że jest  on żywy i  jeśli  dochodzi  do uzgodnień i 
wspólnych decyzji to można je realizować, mimo iż nie wynikają z planu. 

Głos zabrał Burmistrz, który odniósł się do wypowiedzi Pasłęczan pod adresem instytucji i zarządów 
poszczególnych dróg, powiedział, że wszystkie uwagi i propozycje są słuszne. Natomiast jeśli chodzi 
o słowa krytyki  to  mieszkańcy Pasłęka oczekują,  żeby standardy były coraz wyższe.  Na terenie 
Miasta i Gminy Pasłęk znajduje się 17 km dróg krajowych, wojewódzkich – 39 km , powiatowych – 
68 km i gminnych 66 km. Ostatnie lata, to co się dzieje w tym roku i to co się będzie działo w 
przyszłym roku to zmiana historyczna. W przyszłym roku będzie nowa droga do Ornety, droga nr 
513,  która  ma  32  km oraz  ul.  Sprzymierzonych,  przy  której  będą  chodniki,  ścieżki  rowerowe, 
oświetlenie  i  wysepki.  Wykonany  został  wspólnie  z  ZDW  pierwszy  etap  chodnika  ze  ścieżką 
rowerową  w  kierunku  Rogajn  i  złożony  został  już  wniosek  o  kolejne  500  m.  Burmistrz 
poinformował,  że  Pasłęk  umie  współpracować,  aby standardy  życia  mieszkańców  Pasłęka  stale 
podwyższać.  Następnie  podziękował  Panu  Królikowskimu,  gdyż  współpraca  układa  się  bardzo 
dobrze i oby tak dalej. Poinformował o zadaniach, które wykonywał Powiat na obszarze Miasta i 
Gminy Pasłęk, czyli ul. Ogrodowa, odcinek od ronda do ul. Kopernika, ul. Bankowa, która nie była 
planowana, ale wykonana została dzięki dużemu zaangażowaniu Pana Wicestarosty i ul. Strażacka to 
inwestycje, które zostały wsparte przez Miasto i Gminę Pasłęk w 50%. Podkreślił, że Miasto i Gmina 
Pasłęk  wspiera  zarówno  powiat  jak  i  województwo,  a  jeśli  chodzi  o  inwestycje  gminne  to  nie 
wspiera ich nikt, np. droga na Kielminek, która jest dobrym pomysłem, będzie musiała poczekać. W 
pierwszym rzędzie trzeba zrealizować zadania, do których można pozyskać fundusze unijne. Złożył 
serdeczne podziękowania Panu Staroście oraz Dyrektorowi ZDP za współpracę.

Na zakończenie debaty Przewodniczący Rady Miejskiej  przeczytał  podziękowania jakie dostał  w 
formie kartki Burmistrz od mieszkańca Pasłęka. Podziękowania dotyczyły ulicy, przy której mieszka 
nadawca kartki. Następnie Przewodniczący podziękował wszystkim, którzy brali udział w debacie. 

Ocena stanu dróg stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.



Ad pkt 12
Ocena  przygotowania  gminnych  placówek  oświatowo  –  wychowawczych  do  nowego  roku 
szkolnego 2013 – 2014. 

Jako  pierwszy  głos  zabrał  Pan  Kazimierz  Jacek  Prezes  ZNP,  który  nakreślił  parę  problemów 
oświatowych. Ostatnie lata to panujący w Polsce niż demograficzny, a co za tym idzie pozbawianie 
pracy nauczycieli. Tylko w tym roku w skali kraju pozbawionych pracy zostało 7 tysięcy nauczycieli, 
w województwie warmińsko – mazurskim pracy pozbawionych zostało 300 nauczycieli. Natomiast 
w Mieście i Gminie Pasłęk, dzięki zaangażowaniu Burmistrza, nikt nie został zwolniony. Wyraził 
swoje  zadowolenie  ze  współpracy  z  Burmistrzem,  natomiast  chciałby  zacieśnić  współpracę  ze 
Starostą  by  wykorzystywać  moce  w  szkołach  średnich.  Zaproponował  by  w  przyszłym  roku 
zorganizować  wspólne  narady  oświatowe  w  celu  lepszego  przepływu  informacji.  Podkreślił,  że 
ogromnym sukcesem jest Szkoła Podstawowa w Zielonce Pasłęckiej, gdzie wyłożono ponad 1 mln zł 
oraz Środowiskowy Dom Samopomocy w Rzecznej, w której otwarciu miał okazję uczestniczyć. 
Środowiskowy Dom Samopomocy to bardzo ważna placówka, po takich działaniach widać mądrą 
politykę władz oraz mądrze wykorzystane pieniądze. W tym roku jest 50 lecie Szkoły Podstawowej 
Nr  2  i  jeśli  są  jakieś  potrzeby  to  trzeba  pomóc  w  organizacji  tego  przedsięwzięcia.  Następnie 
podkreślił, że jest grupa ludzi, która zarabia marnie, a jest nieodzowna w funkcjonowaniu placówek 
oświatowych czyli obsługa i administracja. Starostwo w ubiegłym roku uwzględniło 7% podwyżkę 
dla tej grupy ludzi i poprosił by w budżecie na przyszły rok również Pasłęk uwzględnił podwyżkę. 
Zauważył  także,  że  sala  Rycerska  nie  jest  przygotowana  do  sesji  ze  względu  na  3  słupy.  
Zaproponował, by mównica była z innej strony, w celu zapewnienia lepszej słyszalności.

Głos zabrał radny Kopański, który podziękował za trud w wychowanie dzieci i młodzieży. Następnie 
poparł Przewodniczącego ZNP w sprawie regulacji płac pracowników obsługi szkół, gdyż są to płace 
na poziomie płacy minimalnej, regulowanej wtedy, gdy wymaga tego ustawodawca. Grupa ta nie 
podlega pod Kartę Nauczyciela, nie miała podwyżek od wielu lat i zaproponował by w budżecie na 
przyszły rok uwzględnić podwyżki dla tej grupy.

Następnie  głos  zabrał  radny  Cieśla,  który  poinformował,  że  rodzice  mają  problemy  finansowe 
związane z zakupem podręczników szkolnych i artykułów szkolnych, które są dużym wydatkiem 
finansowym.  Zapytał  czy  jest  możliwe  by  wspólnie  doprowadzić  do  ujednolicenia  książek  i 
przekazywania podręczników kolejnym pokoleniom.

Głos zabrał radny Skalij, który poinformował, iż przegląda zestawienia uczniów i liczba uczniów z 
roku na rok maleje, a co za tym idzie zmniejsza się liczba godzin w szkołach. Trzeba pomyśleć o 
wrześniu przyszłego roku. Zwrócił się do dyrektorów szkół aby spojrzeli przyszłościowo i jeżeli 
sytuacja ze zwolnieniami może się zdarzyć w danej szkole to jest szansa dla nauczycieli w postaci 
przekwalifikowania. 

Ocena przygotowania gminnych placówek oświatowo – wychowawczych do nowego roku szkolnego 
2013 – 2014 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący ogłosił 20 – minutową przerwę, która trwała od godz 1305 do 1325. W czasie przerwy 
obrady sesji opuścili: radny Stefan Stando, radny Henryk Żukowski, radny Piotr Wojciechowski. Po 
przerwie obecnych 11 radnych.

Ad pkt 13
Ocena  realizacji  przedsięwzięć  rekreacyjnych,  sportowych  i  kulturalnych  w  sezonie 
wakacyjnym 2013 r. 

Informacje  dotyczące  zrealizowanych  przedsięwzięć  w  okresie  wakacyjnym  2013  roku  przez 
Pasłęcki  Ośrodek Kultury w Pasłęku przedstawił  zastępujący Panią Dyrektor  POK Pan Jarosław 
Kostyra.



Radni  nie  wnieśli  uwag  do  ww.  oceny  realizacji  przedsięwzięć  rekreacyjnych,  sportowych  i 
kulturalnych.

Oceny realizacji  przedsięwzięć rekreacyjnych, sportowych i  kulturalnych w sezonie wakacyjnym 
2013 r., stanowią załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 14
Raport  o  wykonaniu  budżetu  Miasta  i  Gminy  Pasłęk  za  I  półrocze  2013  r.  w  zakresie 
zaplanowanych dochodów i wydatków.

Burmistrz przedstawił w formie prezentacji multimedialnej informację z przebiegu realizacji budżetu 
gminy Pasłęk za I półrocze 2013 roku. 

Radni nie wnieśli uwag do ww. raportu.

Raport o wykonaniu budżetu Miasta i Gminy Pasłęk za I półrocze 2013 r. w zakresie zaplanowanych 
dochodów i wydatków stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Ad pkt 15
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Pasłęk na lata 
2013-2019.

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze głosowania 13 radnych „za” przy 1 głosie wstrzymującym się podjęto uchwałę w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Pasłęk na lata 2013-2019.

Uchwała Nr VIII/67/13 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 6 września 2013 roku w sprawie zmiany 
Wieloletniej  Prognozy Finansowej  gminy Pasłęk  na  lata  2013-2019  stanowi  załącznik  nr  10  do 
niniejszego protokołu.

Ad pkt 16
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwalonego na rok 2013 budżetu Gminy Pasłęk.

Głos  zabrał  radny  Kopański,  który  zapytał  czy  do  tej  pory  świetlica  w  Rogajnach  nie  miała 
ogrzewania, a jeżeli miała to z czego wynika ta zmiana.

Odpowiedzi udzielił Burmistrz, który poinformował, że do tej pory działało ogrzewanie elektryczne, 
które  okazało  się  niewydolne  i  zaczęło  być  awaryjne.  Pan  Sołtys  wystąpił  z  wnioskiem  aby 
ogrzewanie  wymienić  i  w  związku  z  tym,  że  przejął  na  siebie  obowiązki  palenia,  zostanie 
wprowadzone ogrzewanie  standardowe.  Jest  to  ogrzewanie  lepsze  i  tańsze.  Podobne ogrzewanie 
występuje w świetlicy w Krasinie, gdzie sprawdza się bardzo dobrze. 

W drodze głosowania 11 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie zmiany uchwalonego na rok 2013 
budżetu Gminy Pasłęk.

Uchwała Nr VIII/68/13 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 6 września 2013 roku w sprawie zmiany 
uchwalonego na rok 2013 budżetu Gminy Pasłęk stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.



Ad pkt 17
Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego przez Gminę Pasłęk.

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze głosowania 9 radnych „za” przy 2 głosach wstrzymujących się podjęto uchwałę w sprawie 
zaciągnięcia kredytu długoterminowego przez Gminę Pasłęk.

Uchwała  Nr  VIII/69/13  Rady  Miejskiej  w  Pasłęku  z  dnia  6  września  2013  roku  w  sprawie 
zaciągnięcia kredytu długoterminowego przez Gminę Pasłęk stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 
protokołu.

Ad pkt 18
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przeprowadzenia  na  terenie  miasta  Pasłęka  konsultacji 
społecznych w sprawie Budżetu Obywatelskiego jako części  budżetu  Gminy Pasłęk  na rok 
2014.

Głos zabrał radny Cieśla, który stwierdził, że pomysł Budżetu Obywatelskiego jest dobry, ale rodzi 
pewne skutki. Realizacja drobnego zadania pochłonie tyle czasu co realizacja zadania dużego. Dużo 
lepszym rozwiązaniem byłoby zgłaszanie konkretnej inicjatywy przez obywateli Radzie Miejskiej, 
bez wniosków i komisji. Trzeba słuchać ludzi i iść w tym kierunku. 

Głos  zabrał  radny Kopański,  który przychylił  się  do  tej  inicjatywy i  stwierdził,  że  idzie  ona  w 
dobrym kierunku. Budżet Obywatelski występuje już w dużych miastach i to zaczyna być już pewien 
standard, który się tworzy. To prawda, że urzędnicy będą mieli problem i będą bardziej obciążeni, ale 
zawsze  są  jakieś  zadania  do  zrealizowania.  Stwierdził  natomiast,  że  w  przyszłości  można  by 
rozważyć  zwiększenie  kwoty  Budżetu  Obywatelskiego.  Pewnym  zagrożeniem  są  kwestie 
logistyczne, ale ten rok jest rokiem pilotażowym. Zauważył, że pewne inwestycje mają charakter 
mniej lub bardziej polityczny, natomiast to jest tylko i wyłącznie inicjatywa obywateli. 

Następnie głos zabrał radny Cieśla,  informując że na tą inicjatywę gmina musi poświęcić 100% 
czasu, a nie można tego połączyć z żadnym wsparciem finansowym.

Głos zabrał Burmistrz, który wyraził swoje zadowolenie, gdyż zarówno radny Cieśla jak i radny 
Kopański  są  za  inicjatywą.  Z  wypowiedzi  radnego  Cieśli,  Burmistrz  wywnioskował,  że 
społeczeństwo powinno zgłaszać swoje pomysły Radzie, ale właśnie tak jest. Głosy są wysłuchane i 
wprowadza  się  w  ten  sposób  zmiany  do  budżetu.  W Budżecie  Obywatelskim  chodzi  o  to  by 
mieszkańcy nie przychodzili do radnych czy sołtysów, ale żeby sami bezpośrednio załatwiali swoje 
sprawy. Istnieje grupa liderów, często są to ludzie młodzi, która może zrealizować problemy na rzecz 
sołectwa  czy  ulicy  z  własnej  inicjatywy.  Mieszkańcy  Pasłęka  mogą  sami  zrobić  coś  na  rzecz 
społeczeństwa.  Gmina wprowadziła fundusz sołecki  jako pierwsza i  po tym dobrym przykładzie 
widać, że trzeba odważnie iść do przodu i wchodzić w nowe zadania, jakim jest Budżet Obywatelski. 

Następnie radny Skalij zauważył, że w projekcie uchwały jest luka, wolne miejsce do wstawienia i  
zapytał z czego ona wynika.

Odpowiedzi  udzielił  Sekretarz,  który  poinformował,  że  ten  formularz  to  wzór,  a  liczba,  która 
powinna  być  tam  wpisana  będzie  znana,  gdy  znana  będzie  ilość  projektów  zgłoszonych.  W 
momencie przygotowania konkretnej karty do głosowania będzie on uzupełniony.

Radny Skalij zapytał czy głosując głosować będziemy na 1, 3 czy 5 projektów.

Sekretarz odpowiedział, że obywatel będzie mógł głosować od 1 do kilku projektów, ale nie więcej 
niż połowę. Z chwilą, gdy lista będzie zamknięta, wtedy będzie wyliczona liczba połowy, np. gdy 
projektów będzie 8 to połową jest liczba 4, czyli głosować można od 1 do 4 projektów. 



Burmistrz zapytał czy nie lepiej to zmienić, by można było glosować tylko na jeden projekt, gdyż 
pojawiły się takie głosy. 

Sekretarz poinformował, że w ten sposób mieszkańcy nie będą obiektywni i będą głosować na swój 
projekt.  Wybrany zostanie  jeden projekt  a  reszta  pieniędzy zostanie  w Budżecie  Obywatelskim. 
Trzeba włączyć mechanizm głosowania na cudze projekty, a nie tylko na swój.  Podobne rozwiązania 
przyjęto w innych województwach.

Następnie Przewodniczący zapytał czy nie lepiej byłoby poznać skład komisji. Ponadto zapytał czy 
ten projekt uchwały będzie poddany głosowaniu, gdyż posiada wiele niedomogów.

Głos  zabrał  Burmistrz,  który  powiedział,  że  projekt  nie  posiada  niedomogów,  natomiast  skład 
komisji może wybrać Rada, np. Pan Przewodniczący Rady, wszyscy Przewodniczący Komisji oraz 
ktoś z opozycji, ale muszą też wejść pracownicy merytoryczni – Pani Skarbnik, Pan Andrusewicz, 
może też wejść mieszkaniec z zewnątrz aby był bardziej obiektywny, ale będzie to zbyt duży skład. 

Następnie głos zabrał Sekretarz, który poinformował, że był pomysł, aby to Rada powołała komisję, 
ale  nie  mieści  się  to  w prawach Rady.  Sprawę powołania  komisji  trzeba  przenieść  na  szczebel 
Burmistrza.  Komisja  ma  za  zadanie  przyjąć  każdy projekt  i  sprawdzić  czy  spełnia  on  wymogi 
formalne, natomiast nie będzie robiła selekcji pod względem odczuć i czy dany projekt wejdzie czy 
nie wejdzie do głosowania, gdyż powinien wejść każdy projekt, który nie przekroczy 200 tys. zł. 
Techniczne liczenie głosów i ogłoszenie wyników wykonuje Burmistrz.

W drodze  głosowania  11  radnych  „za”  podjęto  uchwałę  w sprawie  przeprowadzenia  na  terenie 
miasta  Pasłęka  konsultacji  społecznych w sprawie  Budżetu  Obywatelskiego jako części  budżetu 
Gminy Pasłęk na rok 2014.

Uchwała  Nr  VIII/70/13  Rady  Miejskiej  w  Pasłęku  z  dnia  6  września  2013  roku  w  sprawie 
przeprowadzenia  na  terenie  miasta  Pasłęka  konsultacji  społecznych  w  sprawie  Budżetu 
Obywatelskiego  jako  części  budżetu  Gminy  Pasłęk  na  rok  2014  stanowi  załącznik  nr  13  do 
niniejszego protokołu.

Ad pkt 19
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru podatku rolnego, leśnego, od 
nieruchomości w drodze inkasa.

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze  głosowania  11  radnych  „za”  podjęto  uchwałę  w sprawie  zmiany uchwały w sprawie 
poboru podatku rolnego, leśnego, od nieruchomości w drodze inkasa.

Uchwała Nr VIII/71/13 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 6 września 2013 roku w sprawie poboru 
podatku rolnego, leśnego, od nieruchomości w drodze inkasa stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 
protokołu.

Ad pkt 20
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Milejewo na organizację Dożynek Powiatu Elbląskiego w dniu 7 września 2013 roku.

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze  głosowania  11  radnych  „za”  podjęto  uchwałę  w sprawie  zmiany uchwały  dotyczącej 
udzielenia pomocy finansowej Gminie Milejewo na organizację Dożynek Powiatu Elbląskiego w 
dniu 7 września 2013 roku.



Uchwała Nr VIII/72/13 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 6 września 2013 roku w sprawie zmiany 
uchwały  dotyczącej  udzielenia  pomocy  finansowej  Gminie  Milejewo  na  organizację  Dożynek 
Powiatu Elbląskiego w dniu 7 września 2013 roku stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 21
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wzniesienia  w  Pasłęku  pomnika  upamiętniającego  obywateli 
polskich masowo deportowanych na Sybir.

Głos zabrał radny Kopański pytając w jakiej formie jest to pomnik, czy jest to forma tablicy czy jakiś 
inny monument.

Burmistrz poinformował, że na sali znajduje się przedstawiciel Związku Sybiraków w Pasłęku Pan 
Daniszkowicz. Pomnik ten to inicjatywa związku i w większości jest on finansowany ze składek 
członków  związku,  natomiast  tylko  część  środków  stanowi  wkład  gminy  i  jednego  sponsora. 
Burmistrz podziękował osobom zaangażowanym w ten projekt, czyli członkom Związku Sybiraków, 
Radzie Miejskiej i Panu Bereżańskiemu za dobrą współpracę.

Głos  zabrał  Przewodniczący,  który zauważył,  że  takie  monumenty mają to  do siebie,  że trwają. 
Natomiast zwrócił uwagę na fakt, że pod ten pomnik przyjdzie młodsze pokolenie, które będzie się 
zastanawiać, kto ich deportował.

Radny Koniecko zaproponował uzupełnienie tego tekstu. 

Przewodniczący odpowiedział, iż trzeba liczyć na to, że edukacja historyczna będzie coraz lepsza. 

W drodze głosowania 11 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie wzniesienia w Pasłęku pomnika 
upamiętniającego obywateli polskich masowo deportowanych na Sybir.

Uchwała  Nr  VIII/73/13  Rady  Miejskiej  w  Pasłęku  z  dnia  6  września  2013  roku  w  sprawie 
wzniesienia w Pasłęku pomnika upamiętniającego obywateli polskich masowo deportowanych na 
Sybir stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 22
Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstów jednolitych statutów Sołectw gminy Pasłęk. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze głosowania 11 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie ogłoszenia tekstów jednolitych 
statutów Sołectw gminy Pasłęk. 

Uchwała Nr VIII/74/13 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 6 września 2013 roku w sprawie ogłoszenia 
tekstów  jednolitych  statutów  Sołectw  gminy  Pasłęk  stanowi  załącznik  nr  17  do  niniejszego 
protokołu.

Ad pkt 23
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Pasłęku. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze  głosowania  11  radnych  „za”  podjęto  uchwałę  w  sprawie  zmiany  statutu  Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Pasłęku. 



Uchwała Nr VIII/75/13 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 6 września 2013 roku w sprawie zmiany 
statutu Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Pasłęku stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 
protokołu.

Ad pkt 24
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia "Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z 
terenu Gminy Pasłęk".

Głos zabrał radny Cieśla, który wyraził swoje zdziwienie z powodu zacięcia na usuwanie wyrobów 
zawierających azbest. Poinformował, iż niedawno był z wizytą we Francji i zauważył, że większość 
obiektów gospodarczych  i  część  budynków mieszkalnych  pokryta  jest  azbestem.  Na pytanie  do 
mieszkańców czy nie martwią się o to, odpowiadali, że nie. Radny zaproponował by fundusz ten 
wykorzystać na inny cel.

W drodze głosowania 11 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie przyjęcia "Programu usuwania 
wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Pasłęk".

Uchwała Nr VIII/76/13 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 6 września 2013 roku w sprawie przyjęcia 
"Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Pasłęk" stanowi załącznik nr 19 
do niniejszego protokołu.

Ad pkt 25
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Elbląskiemu na realizację zadania 
publicznego  pn.  "Remont  nawierzchni  chodnika  przy  drodze  powiatowej  nr  1169N  w 
miejscowości Zielonka Pasłęcka".

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze głosowania 11 radnych „za” podjęto uchwałę  w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi 
Elbląskiemu  na  realizację  zadania  publicznego  pn.  "Remont  nawierzchni  chodnika  przy  drodze 
powiatowej nr 1169N w miejscowości Zielonka Pasłęcka".

Uchwała Nr VIII/77/13 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 6 września 2013 roku w sprawie udzielenia  
pomocy  Powiatowi  Elbląskiemu  na  realizację  zadania  publicznego  pn.  "Remont  nawierzchni 
chodnika przy drodze powiatowej nr 1169N w miejscowości Zielonka Pasłęcka" stanowi załącznik 
nr 20 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 26
Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania na terenie Gminy Pasłęk taryf 
dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę przedłożonych przez Zakład Usług Wodociągowych w 
Nowych Kusach Zbigniew Kaśkiewicz.

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W  drodze  głosowania  11  radnych  „za”  podjęto  uchwałę  w  sprawie  przedłużenia  czasu 
obowiązywania na terenie Gminy Pasłęk taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę przedłożonych 
przez Zakład Usług Wodociągowych w Nowych Kusach Zbigniew Kaśkiewicz.

Uchwała  Nr  VIII/78/13  Rady  Miejskiej  w  Pasłęku  z  dnia  6  września  2013  roku  w  sprawie 
przedłużenia czasu obowiązywania na terenie Gminy Pasłęk taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę przedłożonych przez Zakład Usług Wodociągowych w Nowych Kusach Zbigniew Kaśkiewicz 
stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.



Ad pkt 26a
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego 
wysokość  oraz  szczegółowe  zasady  przyznawania  nauczycielom  dodatków:  za  wysługę  lat, 
motywacyjnego,  funkcyjnego,  za  warunki  pracy  oraz  niektórych  innych  składników 
wynagrodzenia,  a  także  wysokość  oraz  szczegółowe  zasady  przyznawania  dodatku 
mieszkaniowego.

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze  głosowania  11  radnych  „za”  podjęto  uchwałę  w sprawie  zmiany uchwały w sprawie 
ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania nauczycielom 
dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz niektórych innych 
składników  wynagrodzenia,  a  także  wysokość  oraz  szczegółowe  zasady  przyznawania  dodatku 
mieszkaniowego.

Uchwała Nr VIII/79/13 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 6 września 2013 roku w sprawie zmiany 
uchwały  w  sprawie  ustalenia  regulaminu  określającego  wysokość  oraz  szczegółowe  zasady 
przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat,  motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki 
pracy  oraz  niektórych  innych  składników  wynagrodzenia,  a  także  wysokość  oraz  szczegółowe 
zasady przyznawania dodatku mieszkaniowego stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 27
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
 
Na  interpelację  radnego  Cieśli,  aby  środków  z  funduszu  sołeckiego  nie  przeznaczać  na  koszty 
dodatkowe odpowiedzi udzielił Burmistrz. Na ten temat wielokrotnie prowadzone były dyskusje. To 
są fundusze,  które dotyczą  funkcjonowania poszczególnych sołectw będących gospodarzami i  to 
gospodarze  powinni  ponosić  koszty  funkcjonowania  swoich  gospodarstw.  W  Aniołowie  była 
sytuacja, kiedy trzeba było zapłacić 1000 zł za energię elektryczną. Ten pomysł z punktu widzenia 
sołectwa jest ciekawy, ale z punktu ekonomicznego nie. Duża aktywność, która występuje we wsi 
Aniołowo może zostać wykorzystana poprzez Budżet Obywatelski.

Na  interpelację  radnego  Łachmańskiego  w  sprawie  pomocy  rolnikowi,  który  źle  przeliczył 
powierzchnię,  na  której  znajduje  się  azbest,  odpowiedzi  udzielił  Burmistrz.  To  mieszkaniec  źle 
przeliczył i podał złe dane i to on powinien ponieść koszty swojego błędu. Może skontaktować się z 
firmą, która odbierała azbest i firma odbierze go na koszt rolnika. W sprawie drogi przez wieś w 
Rogajnach to jest pomysł realizacji tej drogi, ale właśnie teraz jest etap tworzenia dokumentacji na 
kanalizację i sprawę drogi trzeba przeanalizować. Jeśli okaże się, że sieć kanalizacyjna, jak mówi 
sołtys, ma pójść obok, to możliwa będzie budowa drogi. Natomiast trzeba będzie wziąć pod uwagę 
dochody  w  przyszłym  roku,  które  jeszcze  nie  są  znane  i  pulę,  jaką  będzie  miała  gmina  do 
zainwestowania. Zaproponował by spotkać się na miejscu z projektantem, który powie czy nie lepiej 
byłoby poczekać  na  wykonanie  kanalizacji.  Natomiast  w  sprawie  trzeciej  interpelacji  Burmistrz 
poinformował, że placem zabaw na wsi interesuje się też sołtys i trzeba poczekać na stanowisko w 
tej sprawie Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej. 

Na interpelację radnej Rapackiej w sprawie złego stanu technicznego 3 dróg gminnych odpowiedzi 
udzielił  Pan Andrusewicz, który poinformował, że sprawa dróg będzie na bieżąco monitorowana, 
może uda się nawieść kruszywa i na jakiś czas nie będzie spłukiwać woda. 

W  sprawie  pierwszej  interpelacji  radnego  Cieśli  odpowiedzi  udzielił  Pan  Kwieciński,  który 
poinformował, że teren za murami jest na bieżąco sprzątany przez pracowników interwencyjnych i 
pracowników skazanych, ale niestety jest również regularnie zaśmiecany, co utrudnia utrzymanie 
tego terenu w czystości. Na bieżąco naprawiane i czyszczone są ławki, grabione liście itd. Natomiast 
w sprawie drugiej interpelacji, czyli porośniętych drzewami zboczy Zamkowej, odpowiedzi udzielił 
Burmistrz,  który  poinformował,  że  kiedyś  złożony  był  wniosek  do  konserwatora  zabytków  o 



wycięcie  drzew,  jednak  konserwator  zgodził  się  na  wycięcie  tylko  kilkudziesięciu  drzew.  Jeżeli 
będzie jeszcze taka wola to można znowu sporządzić dokumentację i  wystąpić z wnioskiem. Na 
pewno trzeba będzie się też spodziewać kontroli ze strony grupy miejscowych ekologów. W związku 
z  3  interpelacją,  czyli  zamontowaniem  kamer  Burmistrz  odpowiedział,  że  jest  możliwość 
zamontowania 2-3 kamer.

Burmistrz poinformował, że radny Żukowski w sprawie swojej interpelacji dostanie odpowiedź na 
piśmie.

Na interpelację radnej Gajownik odpowiedzi udzielił Burmistrz, który poinformował, że działania w 
sprawie tej drogi zostaną podjęte. 

Na interpelację radnego Kopańskiego w sprawie zalewiska w Anglitach, Burmistrz odpowiedział, że 
radny  uzyskał  już  odpowiedź  na  piśmie  w  dniu  2  lipca  2013  r.  W  międzyczasie  zostało 
zorganizowane spotkanie z właścicielami. Jest możliwość prawna, która wynika z ustawy o prawie 
wodnym aby właściciele podjęli ugodę i wszystko byłoby dobrze, ale jeden z właścicieli nie stawił 
się na tym spotkaniu. Jeśli właściciele wyrażą chęć to Pan Orłowski mógłby zorganizować spotkanie 
z radnym. W momencie kiedy podejmą oni ugodę to przedkładają taką ugodę i Burmistrz zatwierdza. 
Natomiast  jeśli  jeden  z  nich  powie  nie,  to  jeszcze  w  tym  roku  byłyby  podjęte  działania  aby 
urządzenia udrożnić i wodę spuścić. Kolejna interpelacja radnego dotyczyła ul. Sprzymierzonych, na 
której nic się nie dzieje i radny prosi Dyrektora ZDW o harmonogram prac, którego Dyrektor nie 
przedłożył  Burmistrzowi.  Inwestycja już się rozpoczęła i  jest  możliwość,  że skończy się miesiąc 
wcześniej. W sprawie trzeciej interpelacji, czyli zmiany umowy z firmą TUGA na ul. Strażacką to 
umowę zawierał Zarząd Dróg Powiatowych. Czwarta interpelacja dotyczyła chodnika prowadzącego 
do  cmentarza,  w  sprawie  której  Burmistrz  odpowiedział,  że  zniszczyła  go  firma  Skanska.  Pan 
Andrusewicz spotka się z firmą i na pewno sprawa zostanie załatwiona.

Na  interpelację  radnego  Koniecko  w  sprawie  remontu  chodnika  na  ul.  Dworcowej,  Burmistrz 
poinformował,  że odpowiedzi udzielił  Dyrektor Przyborski.  Kilka razy Burmistrz zwracał  się do 
ZDP by wspólnie wykonać tą inwestycję jednak nic z tych działań na razie nie wychodzi. Podjęte 
zostaną działania aby tą inwestycję wykonać.

Następnie radny Cieśla stwierdził, że czuje niedosyt związany z odpowiedzią na jego interpelację. W 
Aniołowie był przypadek dużej opłaty za energię elektryczną, ale był on związany z podpięciem się 
do prądu mieszkańca wsi, natomiast teraz jest wykonana nowa instalacja. Wieś nie powinna płacić za 
oświetlenie ulicy, w szczególności, że Aniołowo chce oszczędzać i dlatego też zrezygnowało z 1 
lampy oświetleniowej. Oszczędności przeznacza na działania i inicjatywy mieszkańców oraz min. na 
aniołki, które dostał Burmistrz, Minister Bieńkowska, a nawet Premier Donald Tusk. 
 
  
Ad pkt 28
Odpowiedzi na zapytania i wnioski sołtysów.

Na pytanie sołtysa sołectwa Sałkowice Pana Józefa Kosacz, co zrobić z budynkiem, który się wali 
odpowiedzi udzielił Burmistrz powiadamiając, że Pan Andrusewicz i jedna osoba z MGOPS pojadą 
na miejsce i sprawdzą stan tego budynku. Jeżeli stan tego budynku będzie zły to powiadomiony 
zostanie  Powiatowy Inspektor  Nadzoru  Budowlanego.  W sprawie  braku  energii  elektrycznej  na 
świetlicy odpowiedzi udzielił Pan Bereżański informując, że budynek rzeczywiście nie ma instalacji 
elektrycznej. Prowadzone były rozmowy aby wygospodarować środki z funduszu sołeckiego i Pan 
sołtys miał przenieść środki na zebraniu wiejskim. Pan Bereżański zaprosił sołtysa na spotkanie w tej 
sprawie, w celu przedyskutowania i rozwiązania problemu. Trzeba przekonywać mieszkańców do 
wygospodarowania środków, gdyż w niedługim czasie zostaną zamontowane komputery z projektu 
unijnego.

Na zapytanie sołtysa sołectwa Łukszty Pana Kryspina Miłkowskiego w sprawie zorganizowania 
wystawy zdjęć, Burmistrz odpowiedział, że inicjatywa jest cenna, jednak nie chce się angażować 



finansowo, ale zdjęcia zostaną umieszczone na stronach urzędu i będzie można je sobie wyświetlić. 

W sprawie zapytania sołtysa sołectwa Aniołowo Pana Zbigniewa Cieśli w sprawie drogi dolnej w 
Aniołowie, odpowiedzi udzielił Burmistrz stwierdzając, że na tą drogę Pan Andrusewicz cały czas 
zwraca uwagę a jeśli pojawi coś niebezpiecznego na tej drodze to będzie to wykonane.

Ad pkt 29
Sprawy różne

Przewodniczący poinformował, że nie przewidziano spraw różnych.

Ad pkt 30
Zamknięcie obrad sesji.
Przewodniczący zamknął obrady sesji, która trwała od godziny 1000 do 1510.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Przewodniczący 
     Rady Miejskiej w Pasłęku

        mgr Stanisław Paździor

Sekretarz obrad:
Krzysztof Kopański 

Protokołowała:
D. Stefanowska


